
 
 

 

‘s-Hertogenbosch, 13 mei 2020 

 

Schriftelijke vragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren aan het college van 

Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant betreffende het sterven van reekalveren en 

andere soorten door maaiwerkzaamheden. 

 

Geacht college,  

 

Onlangs werden we geattendeerd op een toename van het aantal incidenten in het buitengebied 

waar dieren als reekalfjes het slachtoffer van zijn. Zie het artikel ‘Feestjes in de wei waar reekalfjes 

liggen’.1 Helaas zijn reekalfjes niet alleen slachtoffer van illegale crossers en feestende jongeren, 

maar ook van maaiactiviteiten door boeren of loonwerkers. De meeste reekalveren worden geboren 

tussen half mei en half juni met een piek rond 1 juni. Gedurende de eerste weken na de geboorte zal 

een reekalf bij onraad niet vluchten, maar zich drukken. Daardoor is de kans groot dat het dier door 

een maaimachine wordt gedood of ernstig wordt verminkt (pootjes afgemaaid) wanneer er geen 

preventieve maatregelen worden genomen.2 Dit heeft bij ons geleid tot de volgende vragen. 

 

1. Bent u bekend met het probleem dat jonge reekalfjes sneuvelen als gevolg van maaien in de 

periode kort na hun geboorte? 

 

Los van de vraag of de Ree als soort in gunstige staat van instandhouding verkeert, is het ethisch 

onacceptabel dat dieren op een dergelijke manier worden gedood of verminkt terwijl preventieve 

maatregelen mogelijk zijn. Sommige grondeigenaren en terreinbeherende organisaties stellen eisen 

aan de pachters met betrekking tot de maaiactiviteiten, bijvoorbeeld niet maaien voor een bepaalde 

datum of niet maaien zonder dat eerst een gedegen onderzoek van het perceel heeft 

plaatsgevonden en de eventueel aangetroffen dieren in veiligheid zijn gebracht. Voor 

grondeigenaren die zelf beslissen wanneer ze maaien, zijn deze eisen er niet.  

 

2. Welke regels zijn er die grondgebruikers (uitvoerders van beheer zoals maaien) verplichten 

om maatregelen te nemen om het doden of verminken van reekalfjes te voorkomen?  

 

3. Door welke instantie wordt toezicht gehouden op naleving van deze regels? 

 

4. Indien SSiB de organisatie is die hierop toezicht moet houden: Is SSiB hiertoe voldoende 

geëquipeerd met mensen, middelen en kennis? Zo nee, bent u bereid in deze lacune te 

voorzien? 

 

                                                           
1 https://eenvandaag.avrotros.nl/item/feestjes-in-de-wei-waar-reekalfjes-liggen-verdrievoudiging-incidenten-

in-natuurgebieden-sinds-coron/ 
2 https://www.rtvoost.nl/nieuws/294320/Twentse-broers-redden-reekalveren-van-maaimessen-met-drones 



5. Zijn deze regels ook van toepassing op andere diersoorten zoals weidevogels? Zo ja, wie 

houdt toezicht op het naleven van deze bepalingen? 

 

Provincies, gemeenten en andere (groen)beheerders werken veelal via protocollen om 

maaislachtoffers te voorkomen.3 Preventieve maatregelen zoals het ophangen van schriklinten en 

technische maatregelen zoals van binnen naar buiten maaien, behoren tot de maatregelen. 

 

6. Is er een (Brabants) protocol met betrekking tot het voorkomen van maaislachtoffers? Zo ja, 

tot welke diersoorten strekt dit protocol zich?  

 

7. Bent u van mening dat dit protocol voldoende helder is om elke grondeigenaar te overtuigen 

van de noodzaak van preventie van maaislachtoffers? 

 

8. Indien een dergelijk protocol niet voorhanden is: Bent u bereid om met deskundigen in 

overleg te gaan om een werkbaar protocol of lijst van eisen op te stellen om maaislachtoffers 

te voorkomen, en daar ook specifieke eisen ten behoeve van reekalveren in op te nemen? Zo 

nee, waarom niet? 

 

9. Heeft de provincie een protocol of een lijst van eisen waaraan grondgebruikers moeten 

voldoen wanneer zij subsidie ontvangen voor agrarisch natuurbeheer zoals StiKa, SNL of 

GOB? Wordt daarin ook het voorkomen van maaislachtoffers betrokken? 

 

10. Het is vaak genoegzaam bekend welke percelen gevoelig zijn voor maaislachtoffers, zowel op 

het gebied van reekalveren als weidevogels. Worden gebruikers en beheerders van deze 

percelen extra geattendeerd op mogelijke maaislachtoffers? Zo ja door wie? Zo nee, ziet u 

hier een kans voor de provincie om extra voorlichting te geven? Zo nee, waarom niet? 

 

11. Bent u bereid andere grondeigenaren zoals waterschappen en gemeenten te wijzen op de 

noodzaak van het zorgvuldig (laten) uitvoeren van maaiwerkzaamheden teneinde 

maaislachtoffers te voorkomen? 

 

12. Wanneer zich een situatie voordoet dat diersoorten zijn gedood vanwege onachtzaam 

maaien, wat zijn dan de consequenties (stilleggen van werk, boete) en is dit verbonden aan 

een escalatieladder? 

 

13. Wie ondervindt deze consequenties (eigenaar, uitvoerder)?  

 

 

Wij vernemen graag uw reactie en danken u bij voorbaat voor de beantwoording. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Marco van der Wel 

 

                                                           
3 https://www.over-

reeen.nl/Portals/0/artikelen/regels_ree/nederlands/gedragscode_bestendig_beheer_gemeentelijke_groenvoo

rzieningen_2006.pdf 
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